
DAGSORDEN TIL SKOLEBESTYRELSESMØDE - HAMMERSHØJ SKOLE 

Mødedato Tirsdag d. 24/5 kl. 17.15 - 19.45  

Mødested Hammershøj Skole 

 

Medarbejderrepræsentanter:  
Mette Roed 
Rikke Richtendorf 
 
Forældrerepræsentanter 
Poul Michael Brixen 
Heidi Vetter 
Torben Spanggaard Frandsen 
Berit Hald 
Ivar Jacobsen 
Chresten Christensen 
Pia Ramsdal 
 
Kommende forældrerepræsentanter 
Anja Harbo 
Martin Binderup 
Kenneth Rode-Møller 
Anne Cathrine Kudsk Nielsen 
 
Ledelsesrepræsentanter:  
Jesper Hoberg 
Dorthe Klitgaard 
 
Elevrådsrepræsentanter: 
Joakim 
Johannes 
 

Afbud 
Joakim, Johannes, Mette Roed, Ivar jacobsen, Anja Harbo,  Anne Cathrine Kudsk 
Nielsen, Pia Ramsdal, Berit Hald. 

Referent Dorthe Klitgaard 

Referat udsendt 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
Dagsorden  

 

1. Punkt Meddelelser kl. 17.15 (15 min.)  

Ansvarlig Torben/Jesper 

Sagsfremstilling Orientering om bl.a.: 
- Skolens drift 
- Skoleårets afslutning    
- Velkommen til de nye og tak del de afgående 
- Etc.  

 
 

Arbejdsform Orientering 

Bemærkninger • Årets fagfordeling er så langt, at den er i høring ved medarbejderne og 
skal i MED. Derefter påbegyndes arbejdet med skemalægning 

• Der er snart prøver og sidste skoledag for 9. klasse. 

• Pulsskolen er aflyst, på grund af manglende tilmeldinger. 

• Agnes starter som vikar for Pernille Frank 

• Skolens ledelsesmæssige situation 

• Anders er ansat som pædagog i sfo og skole 

• Skolebestyrelsens tale ifm. dimission for 9. klasse. Poul er taler 

• Der har været fartkontrol på Vorningvej ud for skolen. Der var 29 der 
overtrådte fartgrænsen og 3 fik klip. 

 
 

Beslutning  

 
 

 
  
 
 
 

2. Punkt Arbejdet i skolebestyrelsen 17.30 (20 min) 

Ansvarlig Torben 

Sagsfremstilling Hvordan arbejder skolebestyrelsen. Hvilke opgaver tager en skolebestyrelse 
af. 

 

Arbejdsform Præsentation og drøftelse 

Bemærkninger  
 
 

Beslutning Udsættes til mødet i august 
 



 

 
 

3. Punkt Mødekontraktering for skoleåret 22/23  17.50 ( 15.min) 

Ansvarlig Torben/Jesper 

Sagsfremstilling I indeværende skoleår har vi arbejdet med 11 møder fordelt over skoleåret. 
Ca. én måned mellem hvert møde. Møderne har været placeret fra 17.15 - 
19.45 på rullende dage (hverdage på nær fredage) Møderne har indeholdt et 
måltid ca. midt i mødet. 
 
Faste punkter har været: 

- Meddelelser 
- Hvad rør sig 
- Evt. 

 
Herudover har vi fulgt et årshjul, indeholdende fx løbende budgetopfølgning 
m.m. Årshjulet udarbejdes/godkendes på første møde efter sommerferien.   

Arbejdsform Drøftelse og beslutning om de overordnede rammer for kommende års 
skolebestyrelsesmøder. 

Bemærkninger Der er 11 møder fordelt hen over skoleåret. Der er tale om rullende dage i 
tidsrummet 17.15 – 19.45. 
 
Mødekalenderen bliver gennemgået på første møde i august. 
 
 
 

Beslutning Jesper laver udkast til mødekalender, med samme tidsrum som i år. Udkast 
udsendes inden sommerferien.   

4. Punkt Sammenhængsaftale/kvalitetssamtale 18.05 (20. min) 

Ansvarlig Jesper 

Sagsfremstilling Skolens ledelse har pr. 31. maj kvalitetssamtale med forvaltningen. Samtalen 
har til hensigt at indeholde, hvordan skolen i den kommende periode vil 
arbejde med indsatsområder i forhold til de tre pejlemærker og indikatorer 
der er fælles for hele B&U, samt lokale initiativer. 
 
Skolens ledelse ønsker at bestyrelsen kvalificerer skolens bidrag til den 
kommende sammenhængsaftale. 
 
Se vedhæftede bilag, som er en foreløbig skabelon til kvalitetssamtalen.  

Arbejdsform Info og drøftelse 

Bemærkninger Jesper har orienteret om skolens oplæg til kvalitetssamtale med forvaltningen 
den 31. maj 2022. Der tages udgangspunkt i byrådets indsatsområder.  
 
Der er tale om pejlemærker, som der skal styres ud fra de kommende år. 



 
 
Spisning: Kl. 18.25 – Spisning 
 
 

5. Punkt Skolestruktur 18:50 (20 min) 

Ansvarlig Torben/Jesper 

Sagsfremstilling Siden sidst er forslaget til ny skolestruktur godkendt i økonomiudvalget. 
Onsdag den 18. maj behandles forslaget i byrådet. Sker dette kan vi se frem 
til en hørringsperiode, hen over sommeren.  
 
Hvad skal Skolebestyrelsen forholde sig til i forhold til ovenstående. 
 

Arbejdsform Information, drøftelse, inddragelse 

Bemærkninger Torben informerede omkring det uformelle netværk blandt 
skolebestyrelsesformænd i Viborg kommune.  
 
Tirsdag den 31.5 er SB-formænd og næstformænd indkaldt til 
samarbejdsmøde.  
Den 8.6.22 er der generel høring hvor alle kan deltage. Mødet foregår i 
Viborg stadionhal. 
Fristen for høring skriftlig er 4.9.22. 
 
Bestyrelsen er særlig opmærksom på den foreslåede tildelingsmodel, 
herunder vægtning af socioøkonomi og antallet af udfordrede elever.  
 

Beslutning  

 
 

 
Kvalitetssamtalen skal senere munde ud i en samarbejdsaftale.  
 
Skal skolebestyrelsens årsberetning være en del af materialet? Jesper 
undersøger nærmere.  
 

Beslutning   

6. Punkt Hvad rør sig. Kl. 19.15 – 19.30 (15 min)  

Ansvarlig Alle: 
 

Sagsfremstilling Punktet ”Hvad rør sig” er et fast punkt på dagsordenen. Formålet med 
punktet er at sikre ”et rum” for, at alle bestyrelsesmedlemmer kan sætte ord 
på de signaler og input, de siden sidst har opfanget ift. skolen.  
 
Punktet er ikke et diskussionspunkt men en mulighed for: 



 
 

7. Punkt Eventuelt kl. 19.30 – 19.40 (10. min)  

Ansvarlig Torben 

Sagsfremstilling   

Arbejdsform Punkter til orientering, der ikke kræver her og nu drøftelse. 

Bemærkninger  
 

Beslutning  

 
 

 

8. Punkt Punkter der venter (I prioriteret rækkefølge) 

Ansvarlig Jesper 

Sagsfremstilling Arbejdet i skolebestyrelsen (august) 
 

 

Arbejdsform  

Bemærkninger  

Beslutning  

 
- At skoleledelsen kan besvare konkrete spørgsmål, og få hjælp til at 

styrke ledelsens eksterne kommunikation om konkrete forhold. 
- At bestyrelsen kan beslutte at dagsordensætte et aktuelt og relevant 

tema på et kommende bestyrelsesmøde. 

Arbejdsform Drøftelse 

Bemærkninger • Der har været klasse med udfordring, men det går den rigtige vej og 
positive forældre.  

• Der er klasse, hvor det går rygter om et større antal der vil melde 
deres børn ud. 

• Der må gerne være opmærksomhed på, at 3. klasserne er med i 
klubben og aktiviteterne gerne må tage hensyn hertil. 

• Der er bekymring fra flere forældre omkring hvad skolen gør, når en 
elev får rødt kort. Der er et princippet omkring. 

• Der bliver pt. set på kørsel på scooter til/fra skole på skolens areal. Pt. 
laves der særskilt parkering og der tages en snak med de store elever. 

• Princip – erstatning materiale. Der har været forældre der ikke har 
ønsket at betale. 

• Skolen har oplysning om, at der udenfor skoletid har været en elev der 
er blevet filmet ifm. bad i friluftsbadet. 

 
 

Beslutning  



 
M.v.h. 
 
Torben og Jesper 
 
 
 
 


